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Põlva Vallavolikogu hariduskomisjoni, Põlva Vallavalitsuse ja Põlva valla lasteaedade 

esindajate töökoosoleku protokoll. 

 

 

Põlva 01.02.2023 

 

Algus kell 15.00 

Lõpp kell 17.00  

 

Osalesid: Liisa Maasik, Karl Tammiste, Nele Risttee, Taavi Tobreluts, Martti Rõigas, Koit 

Nook, Aigi Tiks, Ülle Saar, Maire Toomemets, Kaire Hääl, Kätlin Kaljas, Kersti Liloson, Eve 

Schmeiman, Katrin Peil, Kaupo Kaskla, Pille Kaarsalu, Krista Ojasaar, Piret Valdmaa, Karin 

Kopli, Kätlin  Kõiv, Raili Helandi, Maive Zolgo, Kätlin Suun, Kai Tsirk 

 

Koosolekut juhatas abivallavanem Koit Nook ja protokollis Aigi Tiks. 
 

 

Sissejuhatav informatsioon  

Ülevaade Põlva valla eelarvest ja hariduskuludest, Martti Rõigas 

 

Valla eelarve suurim probleem on, et põhitegevuse kulud kasvavad kiiremini ( 19,0%), kui 

tulud (14,9%). See trend on jätkuv, mitte ühe aasta küsimus. 

Valla kogueelarve põhitegevuse kuludest 64% ehk 16 miljonit moodustavad tööjõukulud (kõik 

valdkonnad koos), millest 29% kaetakse riigieelarvelisest toetusest ja 71% Põlva valla 

omatuludest. 

 

Üldhariduskoolide tööjõukulud: 

õpetajad    4 192 839 

juhtkond       343 200 

muu personal (sh tugispetsialistid) 2 124 376 

KOKKU    6 660 415 

 

sh toetus riigi eelarvest  4 393 820 

sh valla omavahendid   2 266 595 

 

Põlva vald ei tule riikliku haridustoetusega välja, sest koolivõrk pole efektiivne. 

Haridusvaldkonnal on valla eelarves suurim osakaal (54%), mis pole kindlasti halb. Seejuures 

on igal aastal ja ka 2023. aastal palgad suurenenud, aga oluline kärpimine on toimunud 

majanduskulude osas. Nõnda (palgad kasvavad ja majanduskulusid kärbitakse) ei saa aga 

jätkuda mitmel järjestikusel aastal. Samas on Põlva valla eelarves mitmed muud kulud 

muutumatud juba mitu aastat, näiteks projektide toetused. Samuti ei saa jätta hooldamata teid 

või osutamata sotsiaalteenuseid. 

Surve valla eelarvele seoses palkade tõstmisega on jätkuv ka järgmistel aastatel. 

Riik annab kohalikele omavalitsustele sõnumeid, et paremaks toimetulemiseks on vaja 

korrastada koolivõrku. 

2022. aastal valminud Majanduskoostöö ja Arengu Organisatsiooni (Organisation for 

Economic Cooperation and Developmen OECD) analüüsi „Nutikas kahanemisega kohanemine 

Eestis: regionaalne valmistumine demograafiliseks muutusteks“ kohaselt arvestades praegust 

ebaefektiivsust ja kulukust omavalitsustele haridusteenuste osutamisel ning jätkuvaid 

https://planeerimine.ee/juhendid-ja-uuringud/nutikas-kahanemisega-kohanemine-eestis/
https://planeerimine.ee/juhendid-ja-uuringud/nutikas-kahanemisega-kohanemine-eestis/
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demograafilisi muutusi, on koolivõrgu korrastamine haridusvaldkonna prioriteet. Kui võrrelda 

tänaseid kulusid prognoosiga aastaks 2035, siis kulude kasv ühe maakoolis õppiva õpilase 

kohta on Eestis peaaegu suurim Euroopa Liidus. Suur hulk kohalikke omavalitsusi, sh Põlva 

vald, on kahaneva ja vananeva rahvastikuga, toob see kaasa vastavalt väiksemad tulud. Selleks, 

et tagada ka edaspidi kvaliteetset haridust, tuleb haridusvõrku vastavalt demograafilistele 

muutustele kohandada. Oluline on tagada koolides õpetajatele täiskohaga töö, võimaldades 

samas ka paindlikkust ja pakkudes tugevaid karjääri- ja koolitusvõimalusi. Haridusvõrgu 

korrastamise eesmärk on munitsipaalharidusasutuste tegevuseks vajalike tingimuste tagamine, 

et lastel ja õpilastel oleks vaimselt ja füüsiliselt turvaline õpikeskkond ja igakülgne tugi ea- ja 

võimetekohaseks edenemiseks ning töötajatel vaimselt ja füüsiliselt turvaline töökeskkond. 

Väheneva rahvaarvuga omavalitsused seisavad vältimatult silmitsi 30% suurema kuluga õpilase 

kohta võrreldes linnadega. Samuti on neis piirkondades keerukas hästi koolitatud õpetajate 

leidmine. 

 

 

Peateema – Põlva valla haridusvõrgus koolieelsete lasteasutuste ümberkorraldamise arutelu. 

 

Eelmisel töörühma koosolekul (25.01.2023) kaardistati kahe võimaliku uue olukorra – Põlva 

vallas on üks lasteaed või Põlva vallas on kaks lasteaeda - plussid ja miinused. Lisaks sõnastati 

mitmeid arvamusi ja küsimusi seoses lasteaedade ümberkorraldamisega (protokoll 25.01.203). 

Töörühmas jõuti tulemusele, et kaks lasteaeda on sobivam variant. 

30.01 ja 31.01 toimusid vallavanema ja abivallavanema vestlused lasteaedade direktoritega 

individuaalselt. 

31.01.2023 oli lasteaedade direktorite töökoosolek, kus arutati töörühma koosolekul sõnastatud 

miinuste (nõrkuste ja ohtude) võimalikku lahenemist, kui Põlva vallas oleks kolm lasteaeda. 

Samal koosoleku tulemusena andsid direktorid ettepaneku arutada nelja varianti lasteaedade 

ümberkorraldamisel. Nendest variantidest valis Põlva Vallavalitsus ühe, millega seonduvalt 

toimub tänasel töörühma koosolekul rühmatöö. 

 

Valitud variandi põhjendused: 

1. kaks asutust võrdse suurusega nii laste arvu, kui rühmade arvu poolest 

2. Sinilind ja Tammetõru, kui praegu sisult ja vormilt sarnased asutused, võiks olla koos ühes 

tulevases asutuses 

 

Lepatriinu Mesimumm Muumioru 

 

Sinilind Pihlapuu Tammetõru 

 

      

 

Ahja, Vastse-

Kuuste   

Kauksi, Moos-

te, Rasina 

 130 110 35 275 98 175 53 326  laste arv 

9 8 2 19 5 10 4 19  rühmade arv 

 

 

Rühmatöö - Koit Nook – kuidas toimiks kas asutust  

o milline on töötajate koosseis juhtival tasandil direktori kõrval 

o lahendamist vajavad ülesanded uues asutuses 
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Rühmatöö tulemus: 

 

Lepatriinu, Mesimumm, 

Muumioru   

 

Sinilind, Pihlapuu, 

Tammetõru   

direktor 1 

 

direktor 1 

juhiabi (personal, projektid) 1 

 

juhiabi 1 

õppejuht 2 

 

õppejuht 2 

majandusjuht 1 

 

majandusjuht 2 

eripedagoog 2 

 

eripedagoog 2 

logopeed 2,25 

 

logopeed 3 

mänguterapeut 1 

 

psühholoog 1 

muusikaõpetaja 2 

 

mängu /tegevusterapeut 1 

liikumisõpetaja 2 

 

tervishoiutöötaja 1 

    

 

muusikaõpetaja 2,25 

    

 

liikumisõpetaja 1,25 

  14,25 

 

  17,5 

 

 

 

Koosolekul sõnastatud arvamused ja küsimused seoses lasteaedade ümberkorraldamisega 

 

o Lasteaia kohatasu võimalik tõus 2024. aastal 

o Transport majade vahel, suurenevad oluliselt transpordikulud 

o Asutuse juht ei pea jõudma igasse majja iga päev 

o On oluline vahe, kas liikumistegevusi viib läbi rühmaõpetaja või liikumisõpetaja, kes on 

vastava koolitusega inimene  

o Toitlustamise korraldamine, kui asutusel on palju erinevaid tegevuskohti  

o Kas ja millal toimub uute juhtide valimine 

o Uue asutuse juht peab saama oma meeskonda ise valida 

o Eelarve säästu 2023. aastal ei teki, sest ümberkorraldamisega kaasneb lisakulusid – võimalik 

koondamishüvitis, võimalik uue asutuse juhi palk mingil perioodil samaaegselt ametis 

olevate juhtidega   

 

 

Töörühm ei kogune lähinädalatel. Vajadusel kutsutakse töörühm kokku ja sellest antakse 

kirjalikult teada. 

 

Põlva Vallavalitsus koostab uue nädala alguseks infokirja/teavituskirja, milles antakse 

ülevaade, mis on toimunud ja millised on järgnevad tegevused lasteaedade ümberkorraldamisel. 

Palume asutuste juhtidel saata see kiri kõikidele lapsevanematele 

 

 

 


